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«ســازمان  آمــار  طبق 
شفافیت بین الملل»، شاخص  
جهانى فســاد ادارى - مالى 
در  سال 2018 میلادى اعلام 
شده است که طبق این آمار، 
دانمارك و نیوزیلند با دریافت 
به ترتیب 88 و 87 امتیاز در 
با کمترین  رأس کشورهایى 
فساد قرار دارند و سومالى، 
سوریه و سودان جنوبى در 
رده پایین تریــن جایگاه از 
نظر میزان فساد هستند. در 
این فهرست، ایران با امتیاز 
28 رتبه خوبى در میان 138 
کشــور جهان دارد. تصویر 
اینفوگرافیک زیر که توسط 
این  ایسنا تهیه شده، وضع 

کشورها را نشان مى دهد.
 

کشورهایى با بیشترین 
و کمترین فساد

گزارش تصویرى
واکنش سازمان هواپیمایى به ادعاى عدم همکارى در پرونده سقوط هواپیماى تهران-یاسوج:   

کدام اسناد و مدارك را نداده ایم؟
  رضا جعفرزاده سخنگوى سازمان هواپیمایى کشور در گفت وگو با «شهروند»:

 نتیجه بررسى ها در کمترین زمان ممکن روى سایت سازمان  قرار گرفت

ديروز اولين ســالگرد اتفاقی بود که يک غم بزرگ ديگر بــرای ايرانی ها رقم 
زد. هواپيمای ای تی آر ۷۲ شــرکت هواپيمايی آسمان بعد  از ۵۰ دقيقه پرواز از 
تهران به سمت ياسوج در حوالی ســميرم بعد از اصابت به کوه دنا سقوط کرد و 
تمام سرنشينان آن از دســت  رفتند. به همين مناسبت هم انتظار می رفت که 
اظهارنظرهايی از سوی مســئولان مختلف در مورد اين حادثه شنيده شود. با 
اين  وجود حرف های بهرام پارسايی، رئيس کميسيون اصل نود مجلس شورای 
اســلامی توانســت توجهات زيادی  را  به خودش جلب کند،  چون به دو نکته 
جنجالی اشــاره کرد که يکی عدم همکاری برخی از ســازمان ها در به نتيجه 
رسيدن روند بررسی حادثه سقوط هواپيما  و ديگری باز بودن پرونده اين ماجرا 
در کميسيون اصل نود بود. او گفت: «به رغم اين که سازمان هواپيمايی و شرکت 
فرودگاه ها به  صورت کامل با کميسيون همکاری نکردند و از ارايه برخی مدارک 
سرباز زدند، با توجه به دلايل و مستندات متعدد جمع بندی  نهايی کارشناسان، 
يخ زدگی هواپيماســت که اين موضوع با دعوت از کميته بررســی ســانحه در 
کميســيون هم مطرح شــد . کميســيون  اصل نود بعد از تکميل پرونده هفته 
گذشته جلســه ای را در دفتر وزير راه و شهرسازی تشکيل داد. اين جلسه بيش 
از يک ساعت به  طول انجاميد و کارشناســان ما مستندات خود را ارايه کردند. 
خوشبختانه وزير کاملا به مسائل فرودگاهی و هواپيمايی آشنايی  داشته و روی 
اين موضوع هم اشراف خوبی داشــتند که اين مســأله برای ما اميدوار کننده 
است. نظر ايشــان اين بود که پرونده بايد  مسير درست خود را طی کند و تأکيد 
کردند که بايد جلوی تضييع حق درگذشتگان اين حادثه گرفته شود. از نظر ما 
جمع بندی اين  جلسه مثبت و اميدوار کننده است و به زودی نتيجه بررسی ها را 

به صحن مجلس می دهيم.» 
او درحالــی بر باز بودن اين پرونــده و تلاش ادامه دار برای بررســی ابعاد آن 
اشاره می کند که نزديک به شش ماه پيش يعنی اواسط  مرداد ماه نتيجه نهايی 
بررسی ها و دلايل سقوط اين هواپيما از سوی سازمان هواپيمايی منتشر شد و 
خطای خلبان، نقص آموزش و  يخ زدگی به عنوان مهمترين دلايل رخ دادن اين 

حادثه اعلام شد. 
حالا هم رضا جعفرزاده سخنگوی ســازمان هواپيمايی کشور در گفت وگو با 
«شهروند» درباره نحوه همکاری ها برای به نتيجه رسيدن  اين پرونده می گويد: 
«من نمی دانم منظور آقای پارســايی از عدم همکاری و ندادن اسناد و مدارک 
چه بوده اســت چون نه تنها  درگيری و اصطکاکی در اين زمينه وجود نداشته، 
بلکه ما تا اين لحظه هر اقدامی که لازم بوده و برعهده ما گذاشــته شــده است 

انجام  داده ايم.» 
او ادامه می دهــد: «از همان ابتدا گروه های يازده گانه ای برای بررســی ابعاد 
مختلف حادثه و همچنين انجام اقدامات مقتضی تشــکيل  شــد و ســازمان 
هواپيمايی هم در اين گروه ها حضور داشت و مســئوليت هايی هم داشت. اين 
مســئوليت ها کاملا انجام شــده اســت  بنابراين من نمی دانم که ما کجای کار 
کوتاهی کرديم يا چه همکاری لازم بوده و نکرده ايم، نظر آقايان نماينده کاملا 
محترم اســت اما  من واقعا نمی دانم که ايشــان به چه نوع عدم همکاری اشاره 

کرده اند.» 
او در مورد باز بودن پرونــده و در جواب اين که آيا هنوز هــم ابهاماتی در آن 
وجود دارد يا نه، می گويد: «مدير کل حوادث و سوانح  سازمان هواپيمايی کشور 
هم روند بررسی حادثه را روی سايت اين سازمان قرار داد و هم نتيجه بررسی ها 
را. در زمان بررســی  حادثه بايد پارامترهای مختلفی بررســی می شد و بررسی 
هم شــد، نتيجه بررســی ها هم در کمترين زمان ممکن روی ســايت سازمان 
 قرار گرفت و در مصاحبه های مختلف هم تشــريح شــد.  با اين وجود اگر از نظر 
نمايندگان مردم حادثه هنوز هم ابعادی برای بررســی  دارد و آنها فکر می کنند 
که براساس وظايف نمايندگی بايد بررسی های بيشــتر انجام شود، کاملا حق 

دارند که اين کار را انجام  بدهند.» 

ذره بین

هنوز 15 باغ تهران در دســت بنیاد مستضعفان است؛ 15 
باغى که به گفته محمد سعیدى کیا، رئیس بنیاد مستضعفان 
قرار است در اختیار شهردارى قرار گیرد تا شهردارى هم به طور 
طبیعى آنها را به فضاى سبز شهرى و گردشگرى تبدیل کند. 
او این خبر را روز گذشته و در مراســم تحویل دو باغ این بنیاد 
به شهردارى براى تبدیل شدن به فضاى شهرى عمومى اعلام 
کرد و گفت: «به دنبال اعلام آمادگى بنیاد مســتضعفان براى 
کمک به حفظ باغات و برگزارى جلساتى بین نمایندگان این 
بنیاد و شهردارى تهران درخصوص چگونگى حفظ، احیا و امکان 
استفاده مردم از باغ هاى تحت مالکیت این نهاد انقلابى، باغ هاى 
مذکور در چارچوب تفاهم انجام شده با شهردارى در اختیار این 

نهاد قرار گرفت.»
او همچنین در تشریح سیاســت این بنیاد گفته است: «ما 
چنین سیاستى نداریم که در ابتدا باغ را در اختیار شهردارى قرار 
داده و بعد از آن که آباد شد آن را پس بگیریم و در سال هاى اخیر 
تدبیر بین شــهردارى و بنیاد مستضعفان این بود که به تدریج 
باغات را به شهردارى تحویل دهیم که در ابتدا باغ وثوق الدوله 
به متراژ دو هکتار و باغ عبقرى به متراژ یک هکتار به شهردارى 

واگذار مى شود.» 
باغ وثوق الدوله که لوکیشن باغ بزرگ آقا در سریال «شهرزاد» 
بوده، در منطقه 14 شهرى، محله پیروزى، خیابان نبرد قرار دارد 
و روز گذشته با حضور پیروز حناچى، شهردار تهران قرار شد این 
باغ در قبال واگذارى زمین در همان محدوده منطقه 14 براى 
ساخت بیمارستان به شهردارى واگذار شود. همچنین براساس 
این تفاهمنامه مقرر شد بنیاد مستضعفان قسمتى از باغ عبقرى 
واقع در منطقه دو شهردارى تهران (محله سعات آباد – خیابان 

عبقرى) را در اختیار شهردارى قرار دهد.
درد باغ ها

چند سالى اســت اخبار باغ هاى تهران اخبار خوبى نیست. 
نمونه هاى اخیرش هم تلخ بود و حالا واگذارى این دو باغ شاید 

نشانى از روزگار بهتر براى باغ هاى تهران است. 
اما بهمن   سال 95 بود که خبر قطع شبانه درختان باغ محله 
فرشته معروف به «باغ سبز» دهان به دهان چرخید. خرداد 96 

هم بنیاد مستضعفان دست روى زمین مشجر دیگرى گذاشت 
و آن را در مزایده اى فروخت و همان زمان خبر آمد که شهردارى 
تهران براى مالک باغ فرشته (بنیاد مستضعفان) پروانه  ساخت 
یک برج در باغ را صادر کرده اســت و بر همین اساس هم بیش 
از 227 اصله درخت این باغ قطع شد. در همان زمان هم رئیس 
بنیاد مستضعفان اعلام کرد که هیچ درختى قطع نشده است، 
اما به گواه نامه ســازمان بوستان ها و فضاى سبز شهر تهران به 
شــهردارى منطقه یک تهران مالک تنها در فاصله 6 ماه، 171 
اصله درخت و درمجموع 227 اصله درخت را در این باغ سرسبز 

از بین برده بود. 
در همان زمان بنیاد مســتضعفان به جاى درخواست مجوز 
برج-باغ از شهردارى، دو ملک دیگر را به مزایده گذاشت؛ یکى 
با کاربرى مسکونى و دیگرى باغســار تفرجى. در آگهى بنیاد 
که در روزنامه رسمى منتشر شــد، آمده بود: «سازمان اموال و 
املاك بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامى در نظر دارد تعدادى 
از املاك مشــروحه ذیل را در تهران و سایر استان ها از طریق 
مزایده عمومى با شرایط ویژه (به صورت اقساط بلند مدت و بدون 
کارمزد) واگذار کند.» ماجراى باغ برره و خشک شــدن باغ ها 
هم در سال هاى گذشته حاشیه هاى بسیارى به دنبال داشت و  
مجید فراهانى، رئیس کمیته بودجه شوراى شهر تهران نسبت 
به ساخت برج 21 طبقه در باغ برره انتقاد کرد و خردادماه امسال 
گفت: «این روزها خبر از ساخت برج 21 طبقه در باغ موسوم به 
«برره» شنیده مى شــود که در تصاویر مى بینید که از  سال 82 
تا 96 به مرور این باغ درحال خشک شدن است و با روش هایى 
سعى کردند که باغ را خشک کنند. این درحالى است که مالک 
مجاز است در 7000 متر مربع این باغ ساخت وساز انجام دهد و 
15 هزار متر را حفظ کند، اما اراده اى از سوى بنیاد مستضعفان 

براى حفظ باغات نمى بینیم.» 
با وجود حاشیه هاى گسترده سال هاى گذشته درباره باغ هاى 
تهران، تحویل دو باغ در روز گذشته اتفاق خوبى بود و حالا باید 
دید آیا این روند ادامه پیدا مى کند و 15 باغ دیگر که زیر نظر بنیاد 
مستضعفان قرار دارد طى چه روندى و چه زمانى به شهردارى 

واگذار خواهد شد.

بنیاد مستضعفان از تحویل دو باغ این بنیاد به شهردارى 
براى تبدیل شدن به فضاى شهرى عمومى خبر داد:

روزگار خوش باغ 
وثوق الدوله و عبقرى

  هواپیماى حامل ولیعهد سعودى با تدابیر شدید امنیتى با 6 جنگنده ارتش پاکستان وارد 
فرودگاه نورخان اسلام آباد شد. همزمان با اعتراضات مردمى به این سفر، فضاى پایتخت 

پاکستان نیز بشدت امنیتى شده است. (مشرق)

  امام جمعه شهرستان شوط براى رسیدگى به مردم در طول هفته به همه جا سر مى زند؛ 
از خانه هاى نیازمندان گرفته تا قهوه خانه. شهرستان شوط یکى از شهرستان هاى شمالى 

استان آذربایجان  غربى در شمال غرب ایران است. (مشرق)

  مرد 41 ساله اى از روستاى درزیان مریوان که همه اهالى او را به هنر نقاشى و 
تصویرگرى مى شناسند. اما زندگى این مرد فراز و نشیب زیادى داشته و شرایط او را در 
مسیرى قرار داده است تا براى تأمین هزینه هاى زندگى مجبور به کولبرى شود. تصویر عطا 
که همه او را به هنر نقاشى پرتره مى شناسند، این روزها در حال کولبرى در فضاى مجازى 

منتشر شده است. (عصر ایران)

  مسابقه ساخت مجسمه هاى برفى در تفرجگاه تاریخى و توریستى ائل گلى شهر تبریز 
برگزار شد. (مهر)
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بیژن زنگنه، وزیر نفت، روز گذشته درمراسم افتتاح مرحله سوم پالایشگاه ستاره خلیج فارس گفت: «ظرفیت 
تولید بنزین کشور از  ابتداى سال 91 تاکنون و در دولت تدبیر و امید به دوبرابر افزایش یافته و این عالى ترین 
جهش در تولید بنزین در کشور اســت که  تاکنون داشتیم .  » او تأکید کرد: «این روند جهشى بزرگ است که 
بیش از 50 میلیون لیتر ظرفیت تولید بنزین افزایش یافته است و  به همین دلیل است که امروز آمریکا یکى 
از تهدیدهاى مهم خود در مســأله تحریم را که براین گذاشته بود ایران را در واردات  بنزین محدود کند امروز 
نمى تواند کلمه اى را بر زبان بیاورد .   ایران نه تنها بنزین کم ندارد بلکه مى تواند صادرات داشته باشد اما  به عمد 

بنزین صادر نمى کنیم زیرا مى خواهیم ذخایر داخل کشور را تقویت کنیم .  » 

وزیر نفت :

نه تنها بنزین 
کم نداریم، 

بلکه مى توانیم 
صادر کنیم

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

در هـر بار تمریـن پناهگیرى، 
در محل هـاى امـن پناهگیرى 
کنیـد تا انجـام ایـن عمل در 
زمـان وقـوع زلزلـه، نیـاز به 

صرف وقت نداشـته باشـد.
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بلکه مى توانیم 

اولش بد نیست این توییت را از حساب کاربرى رسمى پیام رسان 
سروش بخوانید: «در حالى که صداوسیما به  نوعى مالک سروش 

محسوب  مى شود،  اى کاش آقاى شریف خانى دقیق روشن 
کنند چه شــرایطى فراهم بود؟ هیچ تبلیغ درون برنامه اى 
و هیچ باکس تبلیغ موثرى به پیام رســان ســروش داده 
نشــد و طرح هاى مختلف ارایه شــده براى حضور موثر 
در آنتن بــه بهانه هایى چون تعارض با قرارداد توســکا رد 
شد.» محمد شــریف خانى، معاون فضاى مجازى سازمان 

صداوسیما اســت که به مجله پیوست گفته: «براى موفقیت 
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سازمان بهتر از این استفاده شــود،  اما اپلیکیشنى که به یک معنا 
یــن توانست از ظرفیت سازمان استفاده کند و موفق باشد، روبیکا است.»  ا

بگومگوى کوچک نشان مى دهد که پذیرش شکست استفاده از پیام رسان هاى 
داخلى شکل رسمى ترى به خود گرفته است و این بار همه تقصیرها گردن وزارت 
ارتباطات انداخته نمى شود؛ اما ماجراى این اعتراض رسمى سروش به مسئولان 
رده بالاى صداوســیما چیست؟ چرا ســروش که به نوعى زیرمجموعه موسسه 

جام جم است، از حمایت نکردن صداوسیما شاکى است؟
خیلى خلاصه اش مى شــود این؛ یک  سالى مى شــود که صداوسیما با انتشار 
نامه اى رسمى به کلیه شــرکت هاى متولى ارزش افزوده اعلام کرد: «از این پس 
کلیه برنامه ها و طرح هاى مشــارکتى در حوزه خدمــات ارزش  افزوده (vas) و 

کلیه سرویس هاى پیرامون آن باید به شــرکت توسکا ارجاع شود 
و پس از دریافت مجوز همکارى و نامه تأییدیه آن، نســبت به 
مشــارکت فیمابین اقدام کنند.» هولدینگ توسکا در یک 
قرارداد چند ســاله تبلیغات همه خدمــات ارزش افزوده 
(همان ستاره مربع هاى خودمان)  را از تلویزیون خرید و به 
نوعى انحصار پدید آورد. به همین دلیل هیچ شرکت ارزش  
افزوده اى نمى تواند بدون اجازه این شرکت در باکس هاى 
تبلیغى تلویزیون و زیرنویس هاى تبلیغى، خودش را به مردم 
معرفى کند. «ستاره سه مربع» که این روزها در همه شبکه ها 
پر شده و به خصوص براى رأى گیرى جشنواره جام جم مى بینید، 
متعلق به همین شرکت توسکاست. از طرفى توسکا(وابسته به همراه 
اول) مالک اپلیکیشن مشهور «روبیکا» هم هســت و قرارداد هنگفتى با برخى 
برنامه هاى پرمخاطب تلویزیون همچون خندوانه دارد و قرار است شبکه تعاملى 
آن به زودى بدل به پیام رسانى داخلى شود که با توجه به اقبال کنونى، موفقیتش 
دور از ذهن نیســت. براى همین امکان تبلیغ بقیه پیام رســان ها در باکس هاى 
تبلیغى و زیرنویسى فراهم نمى شود. دیگر شرکت هاى ارزش  افزوده هم به تلافى 
این انحصار، هر گونه تبلیغ توسکا و زیرمجموعه اش را در برنامه هایشان ممنوع 
کرده اند. به همین دلایل است که رشیدپور براى تبلیغ برنامه هاى شبکه سه در 
جشنواره جام جم مجبور شد «حالا خورشید» را بعد از خبر شبانه روى آنتن ببرد! 

پول درآوردن دردسر دارد دیگر.... 

چرا رضا رشیدپور مجبور شد «حالا خورشید» را نیمه شب روى آنتن ببرد؟

«سروش» علیه پدر شمشیر کشید!
اولش بد نیست این توییت را از حساب کاربرى رسمى پیام رسان 

سروش بخوانید: «در حالى که صداوسیما به  نوعى مالک سروش 
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کلیه سرویس هاى پیرامون آن باید به شــرکت توسکا ارجاع شود 
و پس از دریافت مجوز همکارى و نامه تأییدیه آن، نســبت به 

پر شده و به خصوص براى رأى گیرى جشنواره جام جم مى بینید، 


